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Beste gemeenteraad, 

Graag doe ik u het verzoek om te mogen presenteren op de podium bijeenkomst van 14 maart 2024 
om met u alternatieven voor energieopwekking en besparing te delen. Waar de gemeente haar 
voordeel mee kan doen. Mijn naam is Josien Faber. Ik ben gepensioneerd elektrotechnisch ingenieur. 
Sinds eind 2018 ben ik geïnteresseerd in de energietransitie en houd ik zoveel mogelijk nieuwe 
ontwikkelingen bij en bekijk of ze geschikt zijn en zo ja waar ze toegepast kunnen worden. Tijdens 
een podium bijeenkomst presenteer ik graag aan de hand van een aantal thema’s mijn ideeën. 

Energietransitie: armen worden armer rijken worden rijker 

Eén van de problemen van de energietransitie is dat de kloof tussen arm en rijk groter wordt. Dit 
komt mede doordat de rijken geld hebben om energie(kosten)besparende toepassingen te kopen en 
de armen niet.  

Maar het wordt nog erger als de rijken zonnepanelen aanschaffen. Ze hoeven dan geen 
netwerkkosten te betalen. Die netwerkkosten zijn er natuurlijk wel en worden dan betaald door 
mensen die geen zonnepanelen hebben. Zo worden de rijken ten koste van de armen nog rijker en 
de armen nog armer. 

Investering terug verdienen  

Als je een groot huis hebt met daardoor een groter warmteverbruik is het makkelijker om een grote 
investering terug te verdienen door de besparing op het verbruik van warmte. In een klein huis is de 
investering iets lager, maar de besparing ook, waardoor een grote investering niet loont. Immers 30% 
besparing van veel is meer dan 30% besparing van weinig. 

CO2 besparing 

Toch moeten we er met zijn allen ervoor zorgen dat de CO2 uitstoot omlaaggaat. Met een elektrische 
warmtepomp besparen we maar voor 50% (volgens Urgenda) en met een hybride warmtepomp 
maar 25% (ook volgens Urgenda). Bovendien vragen beide methoden een investering die je in een 
kleine woning nooit terugverdient. 

Betaalbare CO2 vrije verwarming voor sociale huurwoningen 

Er is een methode om (kleine) rijtjeswoningen CO2 vrij (100% besparing!) betaalbaar te verwarmen. 

Een plan dat ervoor zorgt dat de kloof tussen arm en rijk niet groter wordt. Goed voor Oss en goed 
voor het algemeen belang. 

Ik wil dit graag komende open podium bijeenkomst uit komen leggen en hierover met de aanwezigen 
in gesprek te gaan. 

Vriendelijke groeten, 

Josien Faber 


